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Výsledky voleb

 číslo název 1 2 3 4 5 hlasů %

 1 Strana zelených 8 8 8 4 1 29 1,22

 2 Švýcarská demokracie 1 3 3 1 0 8 0,33

 3 VOLNÝ blok 10 17 18 7 1 53 2,23

 4 Svoboda a přímá demokracie (SPD) 81 57 71 77 40 326 13,72

 5 Česká strana sociálně demokratická 26 34 18 30 9 117 4,92

 7 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 1 1 0 0 0 2 0,08

 8 Trikolora Svobodní Soukromníci 19 11 25 24 3 82 3,45

 9 Aliance pro budoucnost 1 1 1 2 0 5 0,21

10 Hnutí Prameny 0 0 0 1 0 1 0,04

12 PŘÍSAHA Roberta Šlachty 20 23 23 26 6 98 4,12

13 SPOLU – ODS, KUD-ČSL, TOP 09 114 105 53 108 21 401 16,87

15 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 1 0 2 1 0 4 0,16

16 Koruna česká (monarch. strana) 0 1 0 1 0 2 0,08

17 PIRÁTI a STAROSTOVÉ 57 45 42 51 6 201 8,45

18 Komunistická strana Čech a Moravy 31 40 24 28 5 128 5,38

20 ANO 2011 208 202 195 242 47 894 37,62

21 Otevřeme Česko normálnímu životu 3 1 4 2 1 11 0,46

22 Moravané 5 2 2 4 1 14 0,58

 Počet hlasů celkem 586 551 489 609 141 2 376 100,00

Zdroj: www.volby.cz, vlastní zpracování

 strana počet hlasů v okrsku celkem

V pátek 8. a v sobotu 9. října proběhly volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky. 
Více než všechna slova řeknou čísla. Snad jen pro doplnění. Volební 

účast v předchozích volbách v roce 2017 byla tady u nás 60,10 %, letos 
svého práva rozhodnout o budoucnosti země, ve které žijeme, využilo 
61,60 % oprávněných voličů v našem městě.            Dana Jedličková

Město Chropyně je společně s Arcibiskupstvím olomouckým vlastníkem 
ocelového mostu ev. č. CHR - M01. Tento most byl v havarijním stavu 
a byla nutná jeho oprava. 
Ocelová konstrukce mostu byla snesena a v prostějovských strojírnách 
byla provedena celková rekonstrukce s výměnou či doplněním některých 

Oprava ocelového mostu

částí mostu. Na obou březích vodního toku byla provedena úprava 
nového uložení mostní konstrukce, na kterou byla opravená ocelová 
konstrukce osazena.
Náklady uhrazené městem Chropyně na opravu mostu byly ve výši 
1.623.234 Kč. 

František Jablunka
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Mobilní rozhlas je tady pro Vás

Dětské hřiště na ulici K. H. Máchy

Vážení a milí,

jak jsme slíbili, chytá se i tentokrát nový kalendář města. V těchto dnech 
se již tiskne.
Na Vašich zaslaných fotografiích jednoznačně převažoval ten náš 
chropyňský zámeček, a tak je kalendář celý sestaven jen a pouze z fo-
tografií zámku. Pracovně mu říkám „100+1 zámek“. Nebojte, 100 strá-
nek rozhodně nemá. 
K vyzvednutí bude od pondělí 13. prosince na podatelně Městského 
úřadu Chropyně, a to opět výhradně formou výměny za kupón, který 
najdete v příštím – tedy prosincovém - vydání Zpravodaje.
Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kdo zareagovali na mou 
výzvu a poskytli své fotografie. Nebylo možné otisknout všechny, ale 
už jste mi sami pomohli vybrat námět pro rok další.
Co kdybychom pro ten příští kalendář vybrali fotografie naší přírody, 
našich rostlin i zvířat? Našich – tedy tady u nás v Chropyni vyfocených. 
Přidáte se? 
Už teď se těším na Vaše nové fotografie a ještě jednou děkuji za krásnou 

Chropyně 2022: Lidé lidem, pro lidi
aneb náš společný kalendář pro rok 2022 se už tiskne

a bezproblémovou týmovou spolupráci. Velké díky Vám, LIDÉ, kdo jste 
poskytli své fotografie LlDEM, abychom je mohli umístit do našeho 
společného kalendáře PRO LIDI.                          Dana Jedličková 

Vážení spoluobčané, 

stále pro Vás máme zřízenou službu Mobilní rozhlas, díky které s Vámi 
komunikujeme moderně a efektivně. Občané, kteří se do Mobilního 
rozhlasu již dříve zaregistrovali, od nás dostávají informace o dění 
v našem městě, a to prostřednictvím SMS, e-mailů nebo zpráv 
do aplikace.

Co vám přinese registrace do Mobilního rozhlasu? 
- upozornění na krizové situace
- novinky a důležitá upozornění z úřadu
- pozvánky na sportovní a kulturní akce a další

Registrace je zdarma. V registračním procesu si můžete nastavit, jaké 
informace vás zajímají. Doporučujeme vyplnit Vaše telefonní číslo a ulici, 
abychom Vás mohli rychle varovat v případě nečekaných událostí. Vaše 
údaje jsou v bezpečí v souladu s GDPR, obecným nařízením o ochraně 
osobních údajů. 

Město Chropyně dokončilo k 31. 10. 2021 nové dětské hřiště na ulici 
K. H. Máchy. Došlo k terénním úpravám a výměně všech revizním 
technikem dlouhodobě kritizovaných a již normám a bezpečnostním 
požadavkům nevyhovujících herních prvků. Po všeobecné úvaze dospělo 
vedení města k názoru, že je lepší přiklonit se k materiálově trvanlivějšímu 
řešení, než je dřevo, a přitom se stejnou užitnou hodnotou, ne-li vyšší.
Dětské hřiště bylo na základě připomínek rodičů navrženo s převahou 
herních prvků pro menší děti s výškou dopadu maximálně 1 m. Najdete 
zde pískoviště, kolotoč, dvojvěžovou sestavu s dvojskluzavkou, klasickou 
skluzavkou pro menší děti, baby houpačkou a klasickou houpačkou, 
vahadlovou houpačku, pružinové houpadlo, lavičky. Zastupitelstvo 
města Chropyně ještě na svém zářijovém zasedání schválilo přidělení 
finančních prostředků navíc na lanovou pyramidu, aby došlo k plnému 
využití herního prostoru.
Herní prvky, které se skládají z kovu a tvrzeného plastu, dodala firma 
Dřevovýroba František Smitka se sídlem Přívětice 101 Radnice u Rokycan. 
Cena díla činí 330.240 Kč bez DPH. Lanová pyramida včetně montáže 
+ písek do pískoviště: 91.320 Kč bez DPH. Konečná cena se tak dostala 
na částku 510.087, 60 Kč včetně DPH.
Herní prvky jsou určeny pro děti od 2 do 14 let a dvojskluzavka 
s klasickou houpačkou od 3 do 14 let. Mladší děti jen pod dohledem 
odpovědné osoby.

Všem dětem i rodičům přejeme krásné chvíle strávené na hřišti. 
Bc. S. Škarbová

Jak se zaregistrovat? 
- přes webovou stránku https://muchropyne.mobilnirozhlas.cz/registrace
- přes mobilní aplikaci Mobilní rozhlas Stáhnout pro Android Stáhnout 

pro iOS
- vyplněním registračního letáku a předáním na Městský úřad Chro-

pyně, případně Vám s registrací pomůže pracovnice podatelny MěÚ
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
třikrát. 
Dne 29. září mělo jednání, kterého se zúčastnili všichni radní, na pro-
gramu 12 bodů, při jejichž projednávání Rada města jednohlasně 
mimo jiné: 
- schválila úpravy Rozpočtu města Chropyně na rok 2021 v rámci 

schváleného ukazatele paragrafu 6114 Volby do Parlamentu;
- uložila zveřejnit záměr prodeje pozemku parcelní číslo 704/2 

o výměře 135 m2 v ulici Nádražní za minimální cenu 1.000 Kč/m2;
- schválila uzavření dodatku o odvozu a odstranění komunálních 

odpadů uzavřeného mezi městem Chropyně a firmou Biopas, reflek-
tující změny četností svozu jednotlivých druhů odpadů;

- uložila vedoucí Finančního odboru zajistit zveřejnění záměru pro-
deje vodovodní přípojky na ulici Hrad;

- souhlasila s proplacením faktury za dodání a montáž stojanů na kola 
před bytovým domem čp. 629–630 v ulici Díly, ve smyslu žádosti 
Svornosti, stavebního bytového družstva Kroměříž;

- souhlasila se stavbou „Chropyně, Haltýře – kabel NN“;
- souhlasila s uzavřením Smlouvy o přeložce sloupu elektrického 

vedení na ulici Komenského s firmou EG. D, a. s., předpokládaná 
cena přeložky je 245.591 Kč;

- schválila uzavření dodatku č. 2 s firmou SOVIS CZ, a. s., na změnu 
ceny díla „Oprava ocelového mostu Chropyně - ev. č. CHR-M01“, 
která se navýší o vícepráce v hodnotě 167.275 Kč bez DPH;

- schválila uzavření nájemní smlouvy na byt č. 050 v ulici Drahy 
čp. 220 mezi organizací Správa majetku města Chropyně, p. o., 
a firmou Výkrm Třebíč.

Z 83. jednání Rady města Chropyně, jež mělo na programu 15 bodů 
a proběhlo dne 11. října, se neomluvil žádný z jejích členů a radní 
toho dne mimo jiné:

- doporučili Zastupitelstvu schválit prodej části pozemku parcelní 
číslo 1088/2 o výměře cca 115 m2 na ulici K. H. Máchy, 

- vzali na vědomí návrh rozpočtu města Chropyně na rok 2022;
- schválili uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace 

z rozpočtu města Chropyně pro oddíly TJ Chropyně;
- souhlasili se stavbou „Vydláždění vjezdu k rodinnému domu 

čp. 3 v Plešovci“;
- schválili vzor smlouvy o předávání komunálního odpadu do obec-

ního systému odpadového hospodářství pro podnikatelské subjekty 
(proti jeden radní);

- vzali na vědomí informace týkající se provedené kontroly na místě 
zpětného odběru elektrozařízení společností Elektrowin, a. s.;

- schválili zahájení výběrového řízení pro akci „Odstavné stá-
ní, oprava komunikace, cesty a parkoviště“ (proti jeden člen 
Rady);

- schválili úpravy rozpočtů organizací SMM a SLOCH;
- souhlasili se zmocněním obce Kostelany k zastupování města 

Chropyně na sněmu Svazu měst a obcí České republiky, který 
se koná ve dnech 21.–22.10.2021 v Hradci Králové.

Také 84. jednání Rady města Chropyně, jež mělo na programu pouze 
dva body a proběhlo dne 18. října, proběhlo za plné účasti radních 
a Rada města toho dne:
- uložila vedoucí Finančního odboru provést změny v návrhu roz-

počtu města Chropyně na rok 2022 a upravený rozpočet předložit 
na příštím jednání Rady;

- rozhodla o výběru nabídky firmy Renards, a. s., na zpracování 
žádosti a administraci dotace z programu MMR na opravu ko-
munikací na nám. Svobody a v ulici Ječmínkova (proti byli dva 
členové Rady).

SK

Z jednání Rady města Chropyně

reklama
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V pořadí 19. zasedání Zastupitelstva proběhlo dne 16. června 2021 
v Městském kulturním středisku za účasti 13 zastupitelů a šesti zástupců 
z řad občanů. Z jednání se předem řádně omluvili Ing. P. Kučeravec, 
JUDr. N. Navrátilová a B. Hrabalová. Mgr. M. Vlasatý se nezúčastnil bez 
předchozí omluvy. Na základě schváleného programu pak zastupitelé 
projednali následující: 

Schválení Změny č. 4 Územního plánu Chropyně (bydlení v ulici 
U Hejtmana)
Starostka města informovala, že na zasedání Zastupitelstva města dne 
23.09.2020 bylo rozhodnuto o pořízení změny č. 4 Územního plánu 
Chropyně „Bydlení v ulici U Hejtmana". Předmětem této změny 
je umožnění výstavby bytového domu v ulici U Hejtmana, v části přilé-
hající k místní komunikaci. Proces pořizování změny dospěl do závěrečné 
fáze a nyní bylo třeba změnu schválit prostřednictvím vydání opatření 
obecné povahy č. 1/2021. Do rozpravy se přihlásil M. Pospíšil, který 
se zajímal o možnost odkoupení pozemků bývalých lázní. Paní starostka 
odpověděla, že se současným majitelem již tato záležitost byla předjed-
nána. Následným hlasováním pak zastupitelé schválili změnu územního 
plánu (M. Ivan se zdržel hlasování) a na návrh M. Pospíšila uložili Radě 
města projednat možnosti převodu vlastnických práv na pozemky bý-
valých lázní na město Chropyni za účelem jejich budoucího využití pro 
účely revitalizace a vytvoření přírodního biocentra využitelného pro 
environedukační účely (zdržela se Ing. V. Sigmundová). 

Pořizování Změny č. 5 Územního plánu Chropyně (přeložka 
krajské komunikace č. III/4349)
Zastupitelstvo města rozhodlo na svém zasedání dne 16.06.2021 o po-
řízení změny č. 5, která má vytvořit z územně správního hlediska 
podmínky pro přeložení krajské komunikace z Chropyně do Záříčí 
ze stávající polohy do nové, na severovýchodní straně Chropyně. 
Jedná se o tzv. obchvat Chropyně. V mezidobí bylo vydáno stanovisko 
nadřízeného orgánu územního plánování a pořizovatele – Městského 

úřadu Kroměříž. Aktuálně bylo ve věci třeba přijmout usnesení, že zájem 
na pořízení této změny územního plánu trvá, což se také následně stalo 
(M. Ivan se zdržel hlasování). 

Zpráva o činnosti Rady města Chropyně
Mimo standardní zprávu o činnosti Rady zmínil Mgr. S. Kalinec, 
že zastupitelé obdrželi materiál s aktuálním stavem ohledně jednání 
o výkupech pozemků pro možnou budoucí zástavbu, a zmínil skuteč-
nost, že o odkoupení budovy bývalé knihovny v řádném termínu nikdo 
neprojevil zájem.

Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Mgr. M. Bajgar informoval zastupitele, že výbor na svém zasedání dne 
13. září projednal materiály týkající se finančních a majetkových zále-
žitostí, které jsou předkládány k jednání Zastupitelstvu. 

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Pan R. Lučan informoval zastupitele, že výbor se sešel také pouze jed-
nou a věnoval se aktuálnímu stavu rozpracovaných investičních akcí, 
podrobně se nechal informovat o usneseních přijatých Radou, o jejich 
průběžném plnění, stejně tak se věnoval úkolům vzešlým z jednání 
Zastupitelstva.

Zpráva o činnosti Investičního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně
Ing. J. Kalinec informoval zastupitele, že také tento výbor se od pos-
ledního zasedání Zastupitelstva sešel jednou. Členové výboru se vě-
novali hodnocení provozně-technického stavu vybraných pozemních 

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Příprava výstavby nového bydlení v ulici U Hejtmana 
pomalu postupuje vpřed.

Město Chropyně nepřestává prosazovat vybudování přeložky
krajské komunikace před zřízením podjezdu v ulici Tovačovská.
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a účelových komunikací, některých vybraných mostů, zabývali se i ně-
kterými investičními akcemi (zejména zázemím pro házenkáře). V roz-
pravě zastupitelé diskutovali o záměrech rekonstrukce lokalit Mrlínek 
a „Ve Mlýně“, o vlastnictví mostů a jejich případné údržbě. Následně 
zastupitelé uložili Radě města podniknout bezodkladně kroky nezbytné 
pro výběr dodavatele projektové dokumentace k investičnímu zámě-
ru rekonstrukce části ulice Masarykova – lokality „Ve Mlýně" (proti 
byla Ing. V. Sigmundová, hlasování se zdrželi M. Jedlička, I. Juřena 
a Ing. R. Macháček).

Informace o průběžném hospodaření města Chropyně v roce 
2021 
Z celkových údajů o hospodaření města v letošním roce vyplývá, 
že příjmy jsou dosud plněny na 70,49 % a výdaje čerpány na 49,58 %, 
což je obvyklý stav, protože většina investičních akcí je realizována 
nebo proplácena až ve druhé polovině roku. Pozitivní zprávou je vý-
voj daňových příjmů, který je lepší, než bylo odhadováno. Zatím jsou 
tyto příjmy za prvních osm měsíců letošního roku vyšší o cca 6 mil. Kč. 
Na výdajové straně probíhá realizace další části veřejného osvětlení, 
výstavba komunikace na Podlesí, byla dokončena rekonstrukce objektu 
č. p. 258 na Ječmínkově ulici atd. Hospodaření města se vyvíjí dobře. 

Informace školských zařízení o zahájení školního roku 
2021/2022 
Ředitelé školských zařízení informovali zastupitele o zahájení školního 
roku, součástí zpráv byly mimo jiné například informace o aktuálních 
počtech zaměstnanců, žáků škol či strávníků školní jídelny.

Odstavné stání, oprava komunikace, cesty a parkoviště Chro-
pyně 
Ing. R. Macháček informoval zastupitele, že právě probíhá oprava 
chodníku v ulici Komenského, kdy dojde k opravě chodníku od kostela 
až po provozovnu optika. Vzhledem k vytíženosti parkoviště mezi farou 
a restaurací a jeho potřebnosti pro akce pořádané městem by bylo také 
vhodné provést celkovou opravu povrchu včetně nájezdu a odvodnění 
u tohoto parkoviště. 
Město Chropyně má připravenou stavební akci „Odstavné stání a oprava 
komunikace Mrlínek“. Předmětem stavby je rekonstrukce komunikace 
v ulici Mrlínek s napojením na silnici II/436. Současně by došlo k vy-
budování odstavné plochy pro 6 vozidel. Na opravenou komunikaci 
by měla navázat oprava mlatové cesty od ulice Mrlínek až po křížek pod 
zámkem. Tuto stavební akci nemá město v plánovaném rozpočtu pro 
letošní rok, bude tedy nutné zajistit finanční prostředky v rámci rozpoč-
tového opatření v celkové výši 4.000.000 Kč. V rozpravě záměr podpořili 
Mgr. M. Bajgar a L. Graclík. Ing. J. Kalinec upozornil na problematiku 
kanalizace v ulici Mrlínek a doporučil nejprve vyřešit tento problém 
a teprve nato opravovat komunikaci, což podpořil i místostarosta, který 
rovněž neviděl důvod zařazovat do rozpočtu letošního roku finanční 
prostředky na tuto akci, když je předem jisté, že do konce roku nebude 
realizována. Ing. J. Kalinec proto navrhl usnesení, ve kterém se ukládá 
Radě města Chropyně prověřit stav kanalizace v ulici Mrlínek a infor-
movat Zastupitelstvo o výsledku, toto bylo následně schváleno (proti 
byla Ing. V. Sigmundová).

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 3 v roce 2021
Starostka města předložila zastupitelům rozpočtové opatření, kterým 
jsou provedeny celkové úpravy příjmů i výdajů ve výši 9.189.000 Kč. 
Daňové příjmy jsou vyšší oproti původnímu předpokladu o cca 6 mil. 
Kč. Další položkou mezi příjmy je kompenzační bonus od státu ve výši 
cca 0,8 mil. Kč. Asi 0,5 mil. Kč činí dotace pro pečovatelskou službu. 
Očekává se také dotace ve výši 1,9 mil. Kč na probíhající rekonstrukci 
chodníku v ulici Komenského. 
Na straně výdajů je například navrženo navýšení položky doprava o pro-
středky nezbytné na provedení investiční akce diskutované v předchozím 
bodu jednání (4 mil. Kč). Naopak 5,5 mil. Kč je z výdajů uvolněno, 
protože se plánovaná oprava komunikace na náměstí nebude realizovat. 
Státní dotace nebyla přiznána, město o ni požádá znovu. Základní škola 

nabízí, že vrátí do rozpočtu svého zřizovatele 0,3 mil. Kč, ušetřených 
v důsledku distanční výuky na energiích. Nově budou vytvořeny položky 
pro projektovou přípravu akce Zázemí pro tenis a národní házenou 
(1 mil. Kč) a na požární zbrojnici v Plešovci (1 mil. Kč). Do rozpočtu 
se vrací 1,7 mil. Kč uspořených při vybudování komunikace na Podlesí, 
0,5 mil. Kč uspořených při rekonstrukci objektu č. p. 258 na Ječmín-
kově ulici. SMM Chropyně žádá o navýšení investičního příspěvku 
o 0,8 mil. Kč a neinvestičního příspěvku o 0,425 mil. Kč, a to v souvis-
losti s důsledky proticovidových opatření, propadu tržeb na koupališti, 
zvýšených potřeb nákupu dezinfekčních prostředků atd. Navrhováno 
je navýšení položky na rekonstrukci dětského hřiště v ulici K. H. Máchy 
o 80 tisíc Kč (doplnění o další herní prvek). SLOCH vrací z důvodu nekoná-
ní Hanáckých slavností v letošním roce 0,5 mil. Kč do rozpočtu zřizovatele,  

na straně druhé je SLOCHu přeposílána dotace pro pečovatelskou 
službu zmiňovaná již na straně příjmů. 
Navýšení příjmů a snížení výdajů umožňuje do rezervy převést částku 
ve výši 9.968.400 Kč. Rozpočtová rezerva po těchto úpravách bude 
ve výši 12.499.400 Kč. Pana I. Juřenu zajímaly důvody ztráty u organizace 
Správa majetku města. Ekonomka této organizace ztrátu zdůvodnila 
nízkou návštěvností a menšími příjmy z nájmů na koupališti v letošním 
roce z důvodu pandemie. Následně zastupitelé schválili navržené roz-
počtové opatření. Proti byli M. Ivan, Ing. J. Kalinec, Mgr. S. Kalinec, 
hlasování se zdržel M. Pospíšil. 

Majetkoprávní záležitosti
Radní M. Jedlička předložil zastupitelům k projednání majetkoprávní 
záležitosti. Zastupitelé tak všemi přítomnými hlasy neschválili prodej 
části pozemku parcelní číslo 245, ostatní komunikace v katastrálním 
území Plešovec, o který žádali majitelé přilehlé nemovitosti, schvá-
lili protokoly o převodu majetku k hospodaření organizacím SMM 
a SLOCH, vzali na vědomí informaci, že na zveřejněný záměr prodeje 
bývalé knihovny město neobdrželo žádnou nabídku, schválili zrušení 
předkupního práva města Chropyně na parcele číslo 385/1 v uličce 
Míru, schválili změnu v Regulačních podmínkách výstavby uvedených 
v kupní smlouvě (výšku plotu ze 120 cm na 150 cm na hranici veřejných 
a soukromých ploch) pro majitele v lokalitě Podlesí v rozsahu výstav-
by druhé etapy rodinných domů a schválili přidělení dotace ve výši 
100 tis. Kč pro TJ Chropyně na pořádání Mistrovství ČR v Teamgym 
ve dnech 27.-29. října 2021. 

Retoping povrchu házenkářského hřiště – dofinancování 
Ing. V. Sigmundová informovala, že vzhledem k tomu, že povrch házen-
kářského hřiště je ve velmi špatném stavu, je připravena projektová do-
kumentace na „Retoping povrchu házenkářského hřiště“. Předpokládané 
náklady dle zpracovaného položkového rozpočtu jsou 2.277.728 Kč. 

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Hanácké slavnosti neproběhly, Chropyňské hody 
jejich absenci alespoň částečně vynahradily.
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Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
Národní sportovní agentura vypsala dotační program s podáním žádostí 
nejpozději do 30. září 2021 (Výzva č. 11 „Regiony 2021“). Jedním z do-
kladů přikládaných k žádosti je i souhlas zastupitelstva města o zajištění 
vlastního podílu žadatele na financování akce. Tento program umožňuje 
v případě kladného vyjádření NSA získat až 70 % uznatelných nákladů 
celé investice. Pana I. Juřenu zajímalo, zda k opravě házenkářského 
hřiště bude přistoupeno i v případě, že město na dotaci nedosáhne. 
Ing. R. Macháček uvedl, že do doby, kdy bude možné akci realizovat, 
bude výsledek žádosti známý a o dalším postupu bude moci rozhodnout 
Zastupitelstvo. Zastupitelé jednohlasně souhlasili s navrženým usnesením, 
potřebným pro žádost o dotaci.

Městské kulturní středisko – vypsání výběrového řízení
Starostka města informovala přítomné, že probíhá příprava velké 
investiční akce, kterou bude revitalizace společenského sálu Měst-
ského kulturního střediska Chropyně. Předpokládaná částka potřebná 
k realizaci se očekává kolem 40 mil. Kč. Město podalo žádost o dotaci 
z programu Ministerstva pro místní rozvoj na rekonstrukci a přestavbu 
veřejných budov. Žádost však neuspěla. Zastupitelstvo na červnovém 
zasedání rozhodlo pokračovat v přípravě realizace této akce i bez za-
pojení dotace a zadat zpracování prováděcí projektové dokumentace. 
V rozpočtu města pro letošní rok nejsou alokovány finanční prostředky 
na tuto veřejnou zakázku. Aby bylo možné v letošním roce zahájit 
výběrové řízení, je nutné souhlasné vyjádření Zastupitelstva města 
se zajištěním finančních prostředků v rozpočtu města na rok 2022. Pana 
Maršálka překvapila celková výše dotace a zajímalo jej, co všechno 
je v plánu za uvedené peníze opravit. M. Jedlička mu celou zamýšlenou 
akci detailně popsal, což pana Maršálka uspokojilo a kvitoval takto 
ucelený a komplexní záměr. Zastupitelé pak jednohlasně souhlasili 
s vypsáním výběrového řízení na dodavatele veřejné zakázky „Městské 
kulturní středisko – revitalizace společenského sálu“, v předpokláda-

reklama

né výši realizace 40 mil. Kč, které budou zajištěny v rozpočtu města 
v roce 2022.

Volba kandidátů na funkci přísedícího soudce Okresního soudu 
v Kroměříži na období 2022 až 2025 
Vzhledem k tomu, že v letošním roce končí funkční období aktuálně 
zvoleným přísedícím Okresního soudu v Kroměříži za město Chropyni, 
zvolili zastupitelé jednomyslně do funkce přísedících na funkční období 
2022–2025 pana Milana Bajera, Mgr. Stanislava Kalince, Ing. Jaroslava 
Kotulu, Ing. Jiřího Roseckého, pana Pavla Rozsypálka a Mgr. Michala 
Vlasatého.

Všeobecná rozprava
Pan L. Graclík se zajímal o to, kdy bude obnoveno vodorovné značení 
na opraveném povrchu průtahu městem. Ing. J. Pospíšil připomněl, 
že cestu opravil majitel – Zlínský kraj. Obdobnou otázku již investorovi 
položil. Mezi pokládkou nového asfaltového povrchu a jeho natřením musí 
být technologická pauza, k obnovení by mělo dojít do konce měsíce září. 
Pan M. Ivan se vrátil ke změně územního plánu v souvislosti se záměrem 
výstavby v lokalitě U Hejtmana. Změna územního plánu zvýšila hod-
notu dotčených pozemků. Chtěl vědět, zda tento krok nezkomplikuje, 
respektive neprodraží, případný zpětný odkup pozemků bývalých lázní 
do rukou města. Ing. V. Sigmundová uvedla, že územní změna se dotýká 
pouze části pozemků přímo určených ke stavbě, pozemků ve spodní 
části se změna nedotýká. 

Plné znění zápisu je k dispozici k nahlédnutí na sekretariátu Městského 
úřadu Chropyně, případně je v anonymizované podobě dostupné 
na webových stránkách města.
Příští plánované zasedání Zastupitelstva města Chropyně by mělo pro-
běhnout ve středu 15. prosince 2021.                                          SK
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Město Chropyně spolupracuje s těmito kolektivními systémy:
Elektroodpady: www.asekol.cz, www.elektrowin.cz
Osvětlovací zařízení: www.ekolamp.cz    
Kde jsou červené kontejnery, zjistíte na www.cervenekontejnery.cz

Proč je důležité třídit staré elektro? 
Třídění odpadu je u nás už téměř běžná věc. Víme, co se starým papírem, 
plasty i sklem. Přesto ale mnozí z nás zapomínají při úklidu vyčlenit staré 
elektro. Spotřebiče přitom obsahují nebezpečné látky, jako například 
rtuť, olovo nebo kadmium. Ty se na klasické skládce uvolňují do půdy, 
vody a ovzduší a poškozují tím životní prostředí. Pokud ale vhodíte 
drobné elektro do červených kontejnerů, poputují přímo do recyklační 
linky, kde se z nich pomocí různých separací získávají původní suroviny 
a materiály ke znovuvyužití.
Pokud by např. použité baterie skončily v běžné popelnici, putovaly 
by na skládku nebo do spalovny. V obou případech by se z nich 
uvolňovaly škodlivé látky, včetně těžkých kovů. Ty by pak znečisťovaly 
ovzduší, půdu, podzemní a povrchové vody. Když baterie odnesete 
na sběrná místa, předcházíte těmto škodlivým procesům, které se ne-
gativně podepisují nejen na přírodě, ale i na našem zdraví. Zároveň 
díky recyklací získaným druhotným surovinám šetříme nerostné zdroje 
a nemusíme životní prostředí zatěžovat další těžbou. Například z tuž-
kových baterií získáváme recyklací ocel, zinek, mangan, nikl a měď. 
Z dalších typů baterií také olovo, kadmium, kobalt a stříbro. Tyto suro-
viny pak využíváme k výrobě nových produktů využitelných například 
ve stavebnictví, dále při výrobě popelnic, okapů, ale třeba i kosmetiky, 
šperků nebo i hudebních nástrojů.
U nás v Chropyni jsou od společnosti ASEKOL na elektro 2 červené 
kontejnery, na ulici Moravská před Albertem a na náměstí Svobody 
u lázní. Použité baterie a drobné elektro můžete odevzdat i v budově 
městského úřadu do E-boxu v chodbě v přízemí.

Co patří do červených kontejnerů?
• mobilní telefony, vysílačky, navigace;
• přehrávače mp3, diskmany, rádia;
• notebooky, klávesnice, myši;
• baterie a nabíječky,
• kalkulačky, budíky;
• elektronické hračky, auta na vysílačku, roboti;
• menší kuchyňské spotřebiče (šlehače, toustovače, mixéry, drtiče 

ledu, rychlovarné konvice aj.);
• fény a kulmy, elektrické kartáčky, holicí strojky;
• žehličky, ruční vysavače;
• další elektrospotřebiče do velikosti 40 × 50 centimetrů.

Velké elektro (bílá technika), televizory, počítače atd. je nut-
no dopravit na sběrný dvůr v Nádražní ulici v Chropyni, kde ho 
pracovník odebere zdarma.
Město Chropyně odevzdalo v rámci zpětného odběru se společností 
Elektrowin, a. s., v roce 2020 19,1 tuny elektrozařízení, což bylo o 6 % 
více než v roce 2019, ale stále máme podprůměrnou výtěžnost na oby-
vatele, která je 3,9 kg/obyvatel. Průměrná hodnota je 4,43 kg/obyvatel 
pro města v kategorii od 2 tis. do 5 tis. obyvatel.
Evropská směrnice například vyžaduje, aby se od roku 2021 vysbíralo 
65 % elektrozařízení uvedených na trh. V případě chladniček tuto kvótu 
jednoznačně plníme již několik let. 
Jedním z palčivých problémů, který však bohužel neustále řešíme, 
je kompletnost spotřebičů předávaných k recyklaci. Mnoho z nich obsa-
huje nebezpečné látky, které při neodborném zacházení mohou ohrozit 
zdraví a bezpečnost, nebo poškodit životní prostředí.
Zjednodušeně se dá říct, že kompletní elektrozařízení obsahuje hnací část 
(motor, kompresor, topné těleso, indukční či mikrovlnný zdroj apod.), 
hnanou část (např. převodovka, buben, plotna, trouba, fritovací nádoba, 
čerpadlo, chladicí okruh) a nosnou konstrukci či plášť.
Chladicí zařízení jsou na tom sice obecně lépe, pokud jde o procento, 
které se podaří vysbírat po skončení jejich životnosti, jejich neodborná 
demontáž je ale zároveň nejnebezpečnější. Základní funkci – chlazení – 

totiž zajištují látky, které mohou z dlouhodobého hlediska výrazně poško-
zovat životní prostředí, ale také bezprostředně ohrozit lidské zdraví. Pokud 
se ovšem tyto spotřebiče nerozebírají na vysoce specializovaných linkách.
Z informací, které jsme obdrželi po provedeném odvozu chladniček, 
vyplynulo, že jich bylo z našeho sběrného dvora předáno 8 % ne-
kompletních, tedy že jim chyběl kompresor. Došlo tedy k narušení 
chladícího okruhu, který vedle oleje obsahuje i nezanedbatelné 
množství chladiva s obsahem freonů nebo f-plynů. Chceme touto 
cestou upozornit na nebezpečí, které se za odstřižením kompresoru 
skrývá. 

Freony nejsou jediný strašák
Lednice a mrazáky plněné freony byly a stále ještě jsou největším 
strašákem. Vyráběly se ve druhé polovině 20. století. Nejen, že je už je-
jich výroba zakázána: nesmějí se už ani opravovat, pouze odborně 
likvidovat. Freony totiž narušují ozonovou vrstvu a způsobují globální 
oteplování. Úbytek ozonové vrstvy umožňuje pronikání UV záření 
na zemský povrch. To má dopad na poškození očí, ale především 
to přispívá ke vzniku rakoviny kůže. Nebezpečné jsou ale i přímé dopa-
dy – podrážení i poškození dýchacích cest, očí i kůže, vyšší koncentrace 
mají negativní vliv na srdeční činnost a na centrální nervovou soustavu.
Ve výrobě je nahradila chladicí zařízení plněná takzvanými f-plyny. Jsou 
to umělé látky, které v přírodě nevznikají. Označují se také zkratkou 
HFC. Ty sice nenarušují ozonovou vrstvu, ale podílí se na oteplování 
naší planety. Tedy pokud je poškozen chladící okruh chladničky nebo 
mrazničky a jsou vypouštěny do ovzduší. Expozice zvýšeným koncent-
racím f-plynů může ovlivnit mozkovou a srdeční činnost.
Pro chlazení některých chladniček se používají přírodní chladiva. Ta jsou 
vyrobena na bázi sloučenin, které se objevují v přírodních biochemic-
kých procesech. Ozonovou vrstvu nenarušují a mají zanedbatelný vliv 
na globální oteplování, jsou ale buď vysoce hořlavé (propan, isobutan, 
etan), nebo jedovaté (čpavek).

Zpětný odběr elektrozařízení
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Odborníci tvrdí, že celosvětově má neodborná demontáž chladicích 
zařízení ročně na svědomí vznik osmi milionů tun ekvivalentu CO2. 
To je stejné množství, o jaké se postarají roční emise šesti milionů 
aut. Zhruba stejný počet osobních automobilů jezdí dnes po českých 
silnicích.

Kam s nefunkční žárovkou?
Klasické přímo žhavené žárovky (wolframové i halogenové), které 
se v domácnostech hojně používaly, než byl jejich prodej v Evropské 
unii zakázán, se mohly vyhazovat do směsného odpadu. Jiná pravidla 
ale platila pro zářivky či LED žárovky – tyto světelné zdroje patřily 
na místo zpětného odběru. Rozeznat od sebe jednotlivé druhy svě-
telných zdrojů je ale čím dál tím těžší. Výrobci přicházejí s novými 
designy a výrobními technologiemi, takže běžný spotřebitel nemá 
šanci poznat, o jaký typ světelného zdroje se jedná.  Do zpětného 
odběru patří světelné zdroje – lineární zářivky, kompaktní zářivky 

Zpětný odběr elektrozařízení

Pozor na podvodníky
Krach Bohemia Energy

Upozorňujeme občany, že v souvislosti s ukončením činnosti firmy

Bohemia Energy 

došlo k aktivizaci podvodných firem nabízejících dodávky elektřiny a plynu.
 

Dbejte zvýšené opatrnosti!

(= úsporné žárovky), výbojky, LED žárovky. Do zpětného odběru nově 
patří i běžné, přímo žhavené a halogenové žárovky.
Od 1. ledna 2021 už naštěstí nemusíte tento problém řešit, nový 
zákon o výrobcích s ukončenou životností nedělá mezi světelnými 
zdroji rozdíly. Tím pádem všechny spadají do zpětného odběru a měly 
by se odevzdat do speciálních sběrných nádob ve Sběrném dvoře 
v ulici Nádražní, který je otevřen v zimním režimu v pondělí 
a ve středu 11:00–17:00 a v sobotu 09:00–15:00 a v let-
ním režimu je otevřen vždy v pondělí a středu 12:00–18:00 
a v soboru 08:00–14:00.
Zákon zároveň ukládá prodejcům povinnost uvádět u ceny světelných 
zdrojů, ale i dalších elektrozařízení, výši recyklačního příspěvku. Díky 
tomu hned při placení zjistíte, že jste přispěli na ekologickou recyklaci 
zakoupeného elektro výrobku, a proto by – až vám doslouží – neměl 
skončit v komunálním odpadu, ale na sběrných místech. 

Speciální nádoby na světelné zdroje
Nesmí se míchat s ostatním elektroodpadem. Důvodem je křehkost 
světelných zdrojů, které by se v kontejneru na elektroodpad mohly 
rozbít. U kompaktních a lineárních zářivek navíc při jejich rozbití 
hrozí únik toxické rtuti, kterou tyto světelné zdroje v malém množství 
obsahují. Většina surovin získaných ze žárovek při recyklaci (zejména 
kovy, sklo a plasty) se následně znovu využije ve výrobě. Díky recyklaci 
je možné využít více než 90 % materiálů ze sebraných světelných zdrojů.

Každý máme možnost volby – chovat se zodpovědně a dát použitým 
elektrozařízením šanci na „druhý život“, aby nám suroviny z nich 
po recyklaci znovu sloužily, nebo to prostě neřešit. My máme jasno 
– volíme zodpovědnost! Jsme rádi, že také touto cestou můžeme přispět 
k ochraně životního prostředí. Pojďte do toho s námi!

Bc. Silvie Škarbová
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Od července letošního roku funguje v našem 
městě nový systém třídění odpadů. Od jeho 
zavedení jsme si slibovali zvýšení množství 
vytříděných složek, snížení objemu směsného 
komunálního odpadu a v neposlední řadě sní-
žení celkových finančních nákladů na likvidaci 
domovních odpadů. 
Jak lze vyčíst z přiloženého grafu, výsledky 
za první tři měsíce fungování systému Door 
to door vypadají velmi optimisticky. U dvou 
hlavních složek tříděného odpadu, tedy plastů 
s drobnými kovy a papíru, jsme v porovnání s loňs-
kým rokem vytřídili výrazně více, a to v obou 
případech o více než 80 %. Přiznávám otevře-
ně, že takto krásné výsledky jsme neočekávali, 
a proto chvíli trvalo, než jsme našli odpovídající 
frekvenci vyvážení kontejnerů tak, aby systém 
fungoval, jak má, a měli jste kam vytříděné 
odpady odkládat, aniž byste museli nespo-
kojeně obíhat sídliště a hledat, kde je ještě 
v kontejneru volné místo. V případě směsného 
komunálního odpadu jsme pak na skládku 
odvezli o 26 % méně, což rozhodně není 
zanedbatelné množství. A co se týká ekono-
miky? Zatím ještě nemáme informace, o kolik 
více dostaneme za třetí kvartál na bonusech 
od EKO-KOMu, nicméně i po zvýšení četností 
v odvozech tříděných komodit prozatím pla-
tíme zhruba o 50 tis. měsíčně méně než v pří-
padě původního systému. A to je zatraceně 
dobrý výsledek. Je vidět, že týmové rozhodování 
na základě poctivého sběru dat a následně je-
jich pragmatické analýzy přináší hmatatelné vý-
sledky. Chtěl bych tak poděkovat všem členům 
pracovní skupiny, kteří na změně odpadového 
systému odvedli velký kus práce. 
Škoda, že se nám nedaří přesvědčit občany, 
zejména na sídlišti, aby lépe třídili BIO odpad, 
který, bohužel, zatím stále od bytových domů 
končí na skládce, místo toho, aby byl zpraco-

První hodnocení nového odpadového systému
vaný na kompostárně. Víme, že většina občanů 
se snaží i tuto komoditu poctivě třídit, znám 
spoustu lidí, kteří si do kuchyně pořídili malý 
kyblíček a slupky od brambor, cibule a další 
bioodpad bez problémů odkládají do hnědých 
kontejnerů bez dalších příměsí, bohužel, jejich 
snahu maří podstatně menší část lidí, kteří ne-
jsou ochotni, byť už třeba i bioodpad vytřídí, jej 
vysypat z plastových pytlů a odkládají jej včetně 
této příměsi, a to ještě v tom lepším případě. 
U některých bytových domů hnědý kontejner 
pojali rovnou jako „světleji černý“ a podle 
toho jejich obsah vypadá. Další část lidí dodnes 
nepochopila, že například kosti nebo odřezky 
masa, byť třeba produkované v biokvalitě, 
což může některé mást, do bioodpadu prostě 
nepatří a potom se diví, že z kontejnerů v létě 
vychází nelibý odér. Možná si někteří myslí, 
že to potom někdo dotřídí, nicméně mohu 
Vás ujistit, že k tomu nemáme na kompostárně 
kapacity a jejich případné navýšení by se velmi 
negativně promítlo do ekonomiky celého pro-

cesu. Spousta tun tak končí místo v kompostu 
na skládce, a to je pro naši přírodu škoda.
Jsme stále na začátku. Zvládli jsme porodní 
bolesti a přivedli na svět nový organismus, 
který musíme dál utvářet. Nadále budeme 
vyhodnocovat poznatky z každodenního fun-
gování systému a následně se jej budeme snažit 
optimalizovat a zlepšovat. Velkou výzvou pro 
nás bude hledání řešení pro sběr bioodpadu 
na sídlišti. Už po těch prvních třech měsících 
bych ale chtěl poděkovat občanům tohoto 
města, že, až na drobné výjimky, se k no-
vému odpadovému systému postavili skvěle, 
pomohli nám přenést se přes prvotní potíže 
a na nový systém si velmi rychle navykli. Kromě 
dobrého pocitu, že jste udělali něco pro pří-
rodu, tak mám pro Vás i další nabídku. Pokud 
se v nejbližších měsících potvrdí nastolený 
trend, navrhnu zastupitelům pro příští rok sní-
žení ročního poplatku za odpady pro občany 
našeho města. Myslím, že je to fér.

Stanislav Kalinec

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama

Vážení spoluobčané, chtěla bych 
znát Vaše názory a problémy, 

proto každé 1. pondělí v měsíci 
proběhne

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna 

na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 

Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem 
je pondělí 

6. prosince 2021.
Mimo tento den je možné 

si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.
cz nebo osobně na sekretariátě.
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Lední hokej a vzpomínky na rok 1941
Představujeme Vám hokejový tým Chropyně z roku 1941. Od levé strany: 
Karel Navrátil, Jaroslav Kašpar, Bohumil Huvr, Jaroslav Ptáček, Břetislav 
Hodan, Slávek Jemelka, Bedřich Rytíř, Rudolf Maňas, Vojtěch Vašek, 
Emil Matoušek, Josef Hodan, Bedřich Heinrich. Na druhé fotografii 
ještě Josef Tetera a Josef Šiška.

Historie a vývoj ledního hokeje
Existuje řada pohledů a názorů na to, kde hra skutečně vznikla 
či kdo ji vymyslel. Kořeny ledního hokeje sahají hluboko do minulosti. 
V národním muzeu v Aténách je vyobrazen obraz chlapců hrajících 
se zahnutými holemi a míčkem. Jednalo se o hru, kterou staří Řekové 
pojmenovali Keratizein. Vše je znázorněno na reliéfu pocházejícím 
přibližně z roku 480 př. Kr. V té době šlo o hokej pozemní, tedy bez 
bruslí a pravděpodobně i bez rychlejších pohybů a tvrdých střetů. Šlo 
pouze o zábavu, ne o porovnávání sil mezi soupeři. Obrazy vlámských 
malířů z 16. století už zachycují muže s hokejkou na ledě. Rychlost 
klouzání po ledě už tedy hrála určitou úlohu při jejich hrách. Podob-
ná svědectví existují i z dalších míst Evropy, Ruska, Německa, Skotska 
i Anglie. 
První zmínky o hře podobné hokeji v Evropě pochází právě z roku 
1600. Tato hra se nazývala „hurley“ a hrála se převážně v Irsku, Skotsku 
a Velké Británii. Hra připomínala dnešní golf s hokejem dohromady. 
Okolo roku 1770 se tato hra rozšířila díky irským přistěhovalcům 
do místa s názvem Nové Skotsko v Kanadě. Následně se pak roku 
1860 rozšířila z oblasti Nového Skotska do Bostonu a to jsou také 
první zmínky o hře na americké půdě. Ve výčtu zemí, kde se hrál hokej 
či hra jemu podobná, musíme tedy vyzdvihnout Kanadu. Lidé z Hali-
faxu získali prvenství, protože podle historiků se právě zde začal hokej 
hrát. Kanadský Halifax je proto dnes považován za kolébku hokeje. 
K vlastnímu hokeji, jak ho známe dnes, došlo v severní Americe 
v průběhu mnoha let.

Zdroj: historie.hokej.cz 

Vážení a milí, 

nechce se tomu věřit, ale záznamy z kroniky uvádějí, že je tomu rovných 
80 let, co byl v našem městě založen hokejový oddíl. Přesným datem 
je 15. listopad 1941, přesto existují fotografie ze zápasů již z ledna 
a února téhož roku, kde můžeme vidět ty naše hokejové borce. A borci 
to skutečně byli.
V sezóně 1941–1942 sehráli 19 zápasů s hráči okolních měst a obcí, 
přičemž 14krát vyhráli. Dvě utkání dopadla nerozhodně, pouze třikrát 
odcházeli z kluziště s prohrou. 
Předsedou oddílu byl pan Josef Šiška. Kluziště bylo na sokolském sta-
dionu. Vzniklo prostě, nastříkáním plochy do mantinelů. 

V lednu 1947 bylo společným úsilím spolků Sokol a Sportovní klub vy-
budováno osvětlení ledové plochy, aby se zde mohla hrát organizovaná 
soutěž. V únoru téhož roku totiž například hokejisté Chropyně sehráli 
přátelské utkání s hokejisty Ekke Vídeň. A jak jinak! Domácí zvítězili 
5:2 a dokázali, že hokej má v Chropyni dobrou úroveň. V roce 1954 
se naši hokejisté stali přeborníky kraje. 
Činnost hokeje pokračovala a v roce 1981 se dočkali vybudování umělé 
ledové plochy. Bylo to druhé umělé kluziště v okrese. Bylo v provozu 
do roku 1993, kdy skončily státní dotace, náklady na provoz kluziště byly 
vysoké a bylo nutné činnost zrušit. Tím skončila i slavná éra chropyňského 
hokeje. Opravdu skončila?
Od sezony 2011–2012 se přihlásila parta bývalých hokejistů, pod 
názvem Barex, do Kroměřížské hokejové ligy. Družstvo mělo 17 hráčů, 
z toho 5 bylo přímo z Chropyně, ostatní z blízkého okolí. Trénovali 
v Kroměříži. Celkově se jim podařilo vybojovat krásné šesté místo. V se-
zóně 2013–2014 obsadili v Kroměřížské hokejové lize naprosto senzační 
třetí místo. V zápase o 3. místo se střetli s družstvem Vážan, které porazili 
7:3, a dosáhli vysněného cíle. Pro hráče to byl vrchol jejich kariéry. 
Na konci roku 2014 kralovali čelu tabulky...
Hokej se hraje dál. Pánové, je ale obrovská škoda, že o Vás moc 
nevíme. Ale vše se dá napravit. Ono v úvodu zmíněné kulaté výročí 
hokeje v našem městě přímo zve nejen ke hře, ale i k oslavě. Těším 
se, jistě společně se všemi příznivci oné černé démonické věci letící 
rychlostí blesku po lesklé ledové ploše, na zprávy o Vás, o tom, jak 
se Vám dnes daří.
Přeji všem sportovcům, a těm hokejovým dnes obzvláště, aby se jim 
dařilo nejen na poli sportu vlastního, ale také aby jim nechyběly síly 
a aby dokázali všem novým malým a mladým zájemcům své nadšení 
pro ten „svůj“ sport předávat a zajistit tak, že sport bude žít dál. 
Je bezvýznamné, zda to bude sport výkonnostní, vrcholový nebo jen 
tzv. „pro radost“. Hlavní je, že sport bude žít dál, nejen hokej! Sportu 
zdar! Jste borci!                                                   Dana Jedličková

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti
aneb sportu zdar a hokeji zvlášť
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Pojďme se spolu podívat do historie našeho města. Tentokrát se spolu 
projděme vzpomínkami na roky s osmičkou na konci:

1928
Dne 28. října oslavoval náš národ 10. výročí obnovení českého státu, repub-
lika slavila 10 let svého trvání. Přehlížela se vykonaná práce, přirovnávaly 
se poměry současné k poměrům r. 1918, zároveň se vytýkaly cíle do budoucna.
Chropyně oslavila 10. výročí republiky důstojně. V předvečer svátku 
byla odhalena na kostele pamětní deska padlých vojínů. Všechna okna 
na náměstí byla slavnostně osvětlena, domy byly vyzdobeny prapory. 
28. října dopoledne konala se školní besídka s programem zpěvním, 
hudebním a tělocvičným. Odpoledne uspořádala místní osvětová komise 
hudební a zpěvní akademii ve školní tělocvičně. Sbory zpívalo pěvecko-
-hudební sdružení Smetana za součinnosti všech ostatních spolků. Večer 
pak pořádala tělocvičná jednota Sokol besídku.
Alespoň část sváteční nálady a bratrské lásky z r. 1918 prozářila slavnostní 
chvíle po 10 letech. 

1938 
V úterý 26. ledna večer se objevila na obloze překrásná polární záře. 
Měla podobu velké purpurové clony, kterou prostupovaly světlozelené 
a modravé paprsky. Záře se vějířovitě pohybovala od západu k východu 
a zpět. Tento vzácný úkaz způsobil u pověrčivého lidu jakousi bázeň 
z budoucnosti a dohady o válce … psal se leden 1938!

1948
Náměstí Chropyně dostalo novou tvář přeložením silnice v dolní části 

městečka. Dlaždické družstvo Kámen provedlo stavbu silnice od křižovat-
ky k Doleželovému a dále podél Hejtmana až k rozcestí u Konrádového. 
Stará silnice na městečku je zavezena a prostranství upraveno pro vysázení 
parku, v jehož průčelí bude stát pomník obětem druhé světové války. 
Silnice je široká, dlážděná drobnou kostkou, zatáčka u Hejtmana široká 
a prostorná. Zastávka pro autobusy byla zřízena na rohu u domu pro 
cukrovarnické zaměstnance. 
Vzhled náměstí touto úpravou velmi získal. Městečko je čisté, bez prachu 
a bláta a také doprava je bezpečnější. 

1958
Roku 1958 byly zřízeny tzv. Služby obyvatelstvu při Místním národním 
výboru Chropyně. V městečku bylo potřeba různých řemeslnických prací, 
a neměl je kdo vykonávat, protože bývalí řemeslníci odešli po zestátnění 
živností pracovat do jiných oborů. Národní výbor zajistil řemeslníky, kteří 
si tak mohli přivydělat, a nabídl jejich práci občanům. Služby začínaly 
v únoru se 14 řemeslníky, v červnu se zapojilo do Služeb už 71 řemesl-
níků v 18 oborech. Na konci roku 1958 vykazují Služby obyvatelstvu již 
19 provozoven s 81 zaměstnanci (stavební skupina měla 32 zaměstnanců) 
a celkovým obratem 237.826 Kčs.

1968
Po celé naší vlasti se obnovil krásný zvyk Vánočního stromu republiky. 
Také u nás se rozzářil vánoční stromek na náměstí před kostelem, kde 
roste v průčelí růžového záhonu. O jeho krásu se zasloužili elektrikáři, 
kteří právě prováděli obnovu elektrického vedení. Slavnostní rozsvícení 
se konalo ve čtvrtek 19. prosince v 16 hodin. U stromečku se sešli žáci 
ZDŠ, pionýři a junáci se svými vedoucími. 
Výtěžek sbírky byl věnován na stavbu dětské vesničky v Jihomoravském 
kraji. V pokladničce se celkem vybralo 15.571 Kč.

1978
Myslivecké sdružení vzniklo sloučením Mysliveckých sdružení Chropyně 
I, Chropyně II a Kyselovice. V roce 1978 mělo 58 členů a obhospoda-
řovalo 1 741 ha honební plochy.
Pro zvýšení stavu bažantí zvěře bylo prováděno líhnutí bažantů v elek-
trické líhni v místní části Plešovec. Za líheň byl zodpovědný Stanislav 
Jurtík ml. se svojí manželkou. Vylíhnuto bylo celkem 417 kuřátek, 
do honitby bylo vypuštěno 357 ve stáří 10 až 14 dní. Lovecká sezona 
byla zahájena odstřelem spárkaté zvěře. Kromě 15 srnců, 15 srn a 15 srn-
čat bylo z drobné zvěře odstřeleno 650 zajíců a 1 335 bažantů. 

1988
V roce 1988 oslavily Sbory pro občanské záležitosti 35 let své činnosti. 
Členové SOZ v Chropyni pracují v 15členném kolektivu. V tomto 

Stalo se roku 8

Park na náměstí Svobody se změnil stejně jako celé městečko.

Sbor pro občanské záležitosti připravoval a dosud připravuje 
také oslavy výročí uzavření manželství. lustrační foto pochází 

z oslavy zlaté svatby manželů Ruppových z 23. listopadu 1968.



15

9/2021 Zpravodaj města Chropyně

roce uvítali 72 nových občánků. Na MěNV bylo uzavřeno 41 sňatků. 
Zemřelo 43 chropyňských občanů. Z obřadů pro děti a mládež byly 
uskutečněny 4 besedy s rodiči prvňáčků, 2 besedy s branci a 1 akce 
předávání povolávacích rozkazů 17 brancům. Loučení s dětmi 
MŠ proběhlo ve 4 akcích pro 140 dětí, vítání dětí do 1. tříd ve dvou 
akcích pro 136 dětí. Přijetí nejlepších žáků představiteli města 
se zúčastnilo 25 žáků. Slavnostního vyřazení žáků ZŠ celkem 90 žáků. 
Besedy s důchodci u příležitosti MDŽ se zúčastnilo 83 žen. Bylo usku-
tečněno 80 návštěv občanů 75letých a starších. SOZ ve spolupráci 
se ZŠ zajistil organizaci krajské přehlídky Písní k obřadům, a to velmi 
úspěšně. Hostům se v našem městě líbilo. 

1998
Pionýrská skupina Obránců míru má registrováno 38 členů. Vedoucím 
skupiny je pan Miroslav Horák. Skupina uskutečnila v tomto roce dva 
letní tábory, ve spolupráci se Svazem žen připravila výstavu s vánočními 
motivy ve víceúčelovém sále zámku.
Jeden tábor proběhl v Zahrádce u Náměště n. Oslavou. Táborový život 
zde prožily děti nejen z Chropyně, ale spolu s nimi i děti z Rožnova 
p. Radhoštěm, Valašského Meziříčí, Kroměříže, Martinic, Zlína, Libčic 
n. Vltavou, Plešovce a Záříčí. O zábavu a další vyžití dětí se starali vedoucí 
Helisová, Hradilová, Tomanová, Havlíček a Joklík. Těmto pomáhali 
mladí instruktoři Urcová, Hriňová, Otáhalová, Šeděnková. O zdraví 
se starala Š. Hlaváčová. Hospodářem byl A. Urc, technikem tábora 
J. Joklík. O plné žaludky se starali v kuchyni P. Jurkovič, L. Jamrich, 
J. Benešová a M. Kytlicová.
Druhý tábor byl na Skavsku u Morkovic 15.–22. srpna. Celkem 41 dětí 
z Chropyně, Záříčí, Plešovce, Kyselovic, Kroměříže a Polkovic u Měro-
vic prožilo osm dní v pohodě, příznivém počasí a pěkném přírodním 
prostředí. Tábor vedla J. Pospíšilová za pomoci programové vedoucí 
L. Indrákové, vedoucích oddílů a instruktorů Z. Ohlídalové, P. La-
novské, J. Kulajové, N. Souškové, M. Indráka, M. Ohlídala, P. Mrázka 
a S. Lukáše. Hospodářka a zdravotnice byla M. Rozsypalová, správce 
L. Soušek. Kuchyni vládly H. Paňáková a A. Soušková. Tábor proběhl 
na téma: Jak Rumcajs a Manka učili Cipíska. 

2008
V březnu přiletěla na zámecký rybník černá labuť. Její domovinou 
je Austrálie, v Evropě se chová jen v ZOO. Odbor životního prostředí 
vyhledal, odkud uletěla, a majitelé si pro ni přijeli. Ale plné tři týdny 
zdobila náš rybník.

Stalo se roku 8

Tábor v Náměšti dodnes zpestřuje 
prázdninové týdny místním dětem.

„Labuť černá, jejíž domovinou je Austrálie, se v Evropě chová
jen v zoologických zahradách. Krátce se objevila

i na Zámeckém rybníku, odkud je tato fotografie.“

2018
Život místní farnosti otevřela v novém roce již tradiční Tříkrálová sbírka. 
V neděli 7. ledna 2018 přinesla rekordní výtěžek ve výši 86.273Kč. 
Církevní rok ozdobený tradičními akcemi, jako byly pouti, cyklo-
výlety, oslavy svatých, oslavy výročí, Chropyňské hody, Noc kostelů 
či Otevřené brány, pak uzavřel folklórní soubor Ječmínek svým pás-
mem krásných koled zpívaných pěkně po hanácke v kostele sv. Jiljí 
neboli Vánoce po Hanácke, nechybělo ani přátelské silvestrovské 
posezení na faře. 

NEZAPOMEŇTE
po přečtení 

patřím do sběru
Váš Zpravodaj ;-)zpravodaj@muchropyne.cz

Důležité upozornění pro dopisovatele a inzerenty.
Příspěvky do Zpravodaje města Chropyně 

zasílejte na e-mail:
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Úvodní slovo ředitele školy
Vážení spoluobčané,
protože je škola organizmus bohatý na různé činnosti a aktivity, chtěli 
bychom vás prostřednictvím Zpravodaje seznámit s některými z nich. 
Konkrétně s těmi, které se udály během měsíce září a října.  
Chtěl bych moc poděkovat všem žákům, kolegům a kolegyním za jejich 
příspěvky.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Návštěva Muzea Komenského v Přerově
Dne 5. října se všechny třídy 4. ročníku zúčastnily školní akce „Hurá 
za mamuty!“. Jednalo se o návštěvu Muzea Komenského, které 
se nachází v přerovském renesančním zámku. Program muzea byl nejen 
poučný, ale také velice zábavný. Před vstupem na „temnou cestu“ jsme 
se seznámili s obrovským mamutem. Poté jsme pokračovali jako pravěcí 
lidé jdoucí do jeskyně ve tmě. Cestou jsme se chytili za spolužákovo 
rameno a pravou rukou jsme se drželi lana, podél kterého jsme došli 
do hrobky. Byla to místnost plná kosterních pozůstatků mamuta 
a pravěkých lidí. 
Všichni jsme byli nadšeni z vyprávění paní průvodkyně o životě pravě-
kých lidí a jejich umělecké tvorbě. Prohlédli jsme si lahvičky s různými 
bylinkami, ovocem či bůvolí kůží a osahali si náhrdelník z pravých zubů. 
Zažili jsme také archeologické dobrodružství, kdy jsme pomocí motyčky, 
štětce a nožíku hledali různé předměty ukryté v písku.
Další prohlídka spočívala v návštěvě starobylých tříd. Velice se nám líbilo, 
že jsme si mohli vyzkoušet, jak se sedělo žákům v minulých stoletích. 
Pokračovali jsme výstavou hmyzu a vzácných kamenů, kde jsme viděli 
mnoho krásných motýlů, různých pavouků, nerostů a hornin. Po skon-
čení prohlídky jsme si všichni odběhli koupit suvenýr, který nám bude 
připomínat naši návštěvu muzea.

Veronika Svobodová (žákyně IV. A)

Knihovnická lekce pro deváťáky
Díky fungující spolupráci Základní školy se Službami občanům Chropyně 
navštívili žáci devátých tříd v úterý 21. září a ve čtvrtek 23. září Městskou 
knihovnu, kde absolvovali dvě besedy s vedoucí oddělení pro děti 
a mládež Markétou Sedláčkovou.
V rámci povídání o knihovně se žáci dozvěděli, k čemu knihovna 
slouží, jak to v ní chodí, co můžou v knížkách najít a jak se mezi 
nimi neztratit. Seznámili se s knihovnou pomocí knihovnické lekce 
a dozvěděli se mnohem víc než jen to, kde najít svoji oblíbenou knihu.
Kromě besedy si žáci vyzkoušeli psát krasopisně perem a tuší jako 
ve středověku, byly pro ně připraveny pracovní listy zaměřené na ori-
entaci v nejstarších typech písma nebo různé interaktivní hry. V do-
spělém oddělení si vyzkoušeli vyhledávání a řazení knih dle žánrů. 
Na závěr byli žáci seznámeni s provozem knihovny, otevírací dobou, 
pravidly půjčování a vracení knih, online katalogem a byly jim po-
skytnuty mnohé cenné rady ohledně povinné školní četby. 
„Četba beletristických knih je nedílnou součástí základního vzdělává-
ní. Když už pomineme estetický přínos literatury, jen samotná četba 
má zcela zásadní vliv na slovní zásobu a na vyjadřovací schopnosti 
žáků, což přímo souvisí se zvládáním gramatiky. Dnešní děti čtou 
vesměs málo. V diktátech, v zápisech učiva, v testových otázkách 
pak narážejí na běžná slova, která však neznají, a proto v nich 
chybují. Vše souvisí se vším. Spoluprací s knihovnou se to snažíme 
změnit. Žákům vždycky s nadsázkou říkám, že literatura je ten úplně 
nejdůležitější předmět ze všech, protože v knihách je popsán sku-
tečný život. Ale asi mi to stejně nevěří,“ zamýšlí se učitel literatury 
na ZŠ Komenského Jiří Klabal.                      

Jiří Klabal

T-Mobile Olympijský běh na ZŠ Chropyně
Základní škola Chropyně se letos poprvé zapojila do celorepublikového 
projektu T-Mobile Olympijský běh, jehož myšlenkou je hýbat se pro 
radost, i když nejsi vrcholový sportovec. Touto akcí si připomínáme Me-
zinárodní olympijský den, čímž žáky vedeme mimo jiné k olympijským 
hodnotám, fair play chování... 

Ze života základní školy
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V jeden den - 8. září 2021 - vybíhají po celé republice na různých tra-
sách sportovci, kteří chtějí ukázat svou odvahu, snahu, radost z pohybu. 
Na naší škole se do projektu zapojili žáci 5. tříd, kteří si Olympijský běh 
užili naplno, i když trasa 800 m byla pro některé možná náročnější. 
První tři vítězové z každé třídy si odnesli věcné ceny, všichni zúčast-
nění pak památeční medaili a diplom. Jsem ráda, že se i v současné 
době našli odvážní sportovci, kteří se této výzvy nezalekli, a doufám, 
že v budoucnu se žáků připojí více.

Mgr. Kateřina Majtánová

Ze života základní školy

inzerce

Dopravní výchova 
V měsíci říjnu se žáci 4. tříd měli možnost účastnit a zapojit do výuky 
dopravní výchovy. 
Toto vážné téma jim vážně i s humorem dokázal přiblížit pan Stratil, 
učitel dopravní výchovy z Kroměříže.                                   
Žáci si mohou své nabyté vědomosti ověřit na stránkách Besipu https://
www.bezpecnecesty.cz/cz/dopravni-vychova/prukaz-mladeho-cyklis-
ty-testy/test-1-1/01, kde najdou testy k úspěšnému získání průkazu 
mladého cyklisty, jehož teoretická část je čeká v prosinci a praktická 
v jarních měsících.                                     Mgr. Eva Bednaříková
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Ve dnech 15. a 16. října se uskutečnil ve Valašském Meziříčí a v obci 
Zašová tradiční festival tance „TANECVALMEZ“. Již potřetí jsme měli 
možnost se tohoto festivalu zúčastnit i s našimi žáky tanečního oboru 
ZUŠ Kroměříž. 
I v letošním ročníku nechyběli úžasní lektoři, kteří strávili s našimi žáky 
4 hodiny denně na tanečních sálech. Pozvání přijali významní tanečníci 
z Belgie, Izraele a České republiky. Vynikající zahraniční tanečníci vedli 
své lekce v anglickém jazyce a v neposlední řadě se letošního ročníku 

festivalu zúčastnil i pan doc. Ing. David Strnad, děkan taneční a pohybové 
fakulty na JAMU. Naši žáci měli velmi pestrou výuku, i co se tanečních 
stylů týče, seznámili se s hip hopem, street dance, jazz dance, moderním 
tancem, který byl pokaždé jinak pojatý, což bylo pro žáky obohacující. 
Oba večery, co jsme na festivalu strávili, jsme šli do divadla na taneční 
představení. První večer jsme zhlédli netradiční zajímavou choreografii 
„Mars“, kterou předvedla vynikající taneční skupina Lior Tavori Dance 
Company. Poté měli diváci možnost rozhovoru s účinkujícími. Druhý 
večer byly na programu hned tři choreografie. V první choreografii 
s názvem „Dance of the Magnetic Ballerina“ se v hlavní roli předvedla 
vynikající tanečnice Andrea Miltnerová. Následovala choreografie 
„Na bidýlku“, v níž účinkovala významná tanečnice Dora Hoštová, která 
vedla naše žáky v odpoledních workshopech. Krásný večer zakončila 
belgická skupina s choreografií „Les Vikings Cie“. Naši žáci měli možnost 
setkat se na tanečních sálech i s těmito výjimečnými tanečníky a naučit 
se od nich co nejvíce.
Celý dvoudenní festival proběhl bez problémů. Žáci svým chováním 
a přístupem k výuce na workshopech vzorně reprezentovali naši školu. 
Při cestě domů jsme si sdělovali zážitky od tanečních workshopů, přes 
večerní představení, až po spaní ve spacáku na sále. Všichni byli nadšení 
a šťastní, že se tohoto festivalu zúčastnili. Myslím, že to pro žáky byl 
velký přínos po všech stránkách. Měli možnost naučit se a vidět něco 
nového, pracovat s významnými osobnostmi tanečního světa, utvrdit 
přátelské vztahy, a hlavně být jeden tým, který táhne za jeden provaz.

MgA. Koutná Karla
reklama

inzerce

Taneční festival TANECVALMEZ
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Vážení a milí fanoušci chropyňského sportu. Mnozí z vás jistě sami pama-
tují historickou éru chropyňského hokeje, který na konci tohoto roku 
oslaví krásných 80 let od svého založení. Někteří z vás si jistě vzpomenou 
na pokračovatele tradice hokeje v Chropyni, tým Barex Chropyně byl 
založen partou kamarádů v roce 2010 a několik sezón bojoval o poháry 
v kroměřížské hokejové lize. V roce 2013 na hokejovou tradici navázal 
nově složený tým HC Jiskra Chropyně, jehož zakladatelem a současně 
kapitánem je Vojtěch Miler – chropyňský rodák.
V tomto říjnovém čísle chropyňského zpravodaje vás informujeme o ak-
tuálních výsledcích JISKRY v KAMHL – kroměřížské amatérské hokejové 
lize (https://kamhl.kromhl.cz), děkujeme za vaši případnou podporu 
a přízeň. Rádi se s vámi uvidíme na některém z našich zápasů a nebo 
na našem Facebooku (@jiskrachropyne).

Jiskra Chropyně – Buldoci Otrokovice 2:3 (1:1, 0:0, 1:2)
Branky: Churý, Talášek
Vyhlížené vítězství se nakonec nedostavilo. Dvakrát jsme vedli, pokaždé 

Výsledkově bohatý říjen chropyňského hokeje

soupeř rychle vyrovnal po našich zbytečných nedorazech a smolných 
odrazech. Tři a půl minuty před koncem pak přišla bomba od modré, 
která znamenala naši prohru. Jinak velmi dobrý a hlavně férový zápas, 
který všechny fanoušky a hráče musel bavit.
 
Jiskra Chropyně – HC Lobodice 9:2 (1:0, 5:0, 3:2)
Branky: Vymětal 2x, Horák 2x, Marcoň, Janda, Talášek, Chytil, Peřina
Souboj sousedů v tabulce přinesl jednoznačný výsledek ve prospěch 
chropyňské Jiskry. V první třetině držel naděje hostí skvělý brankář 
Přecechtěl, který svým „dominátorským“ stylem přiváděl naše střelce 
k zoufalství. Druhá třetina nicméně byla v jasné režii chlapců z Chropyně, 
kteří tentokrát svého soka porazili rozdílem třídy.
 
Termíny dalších zápasů, vše zimní stadión Kroměříž:
 6.11. 21:15 HC Jiskra Chropyně vs. HC Senators
 11.11. 21:40 HC Žopy vs. HC Jiskra Chropyně

DH

Po roční přestávce uspořádal oddíl stolního te-
nisu 9. října opět turnaj neregistrovaných hráčů 
ve stolním tenisu „O přeborníka Chropyně“.
Zahájení se ujal předseda oddílu Ing. Josef 
Baďura a organizaci turnaje převzal Filip Král, 
který všech 16 hráčů rozdělil do skupin. Pořadí 
v jednotlivých skupinách pak určilo nasazení 
hráčů do pavouka. Po urputných bojích se ví-
tězem turnaje stal Vladislav Vavřík, který porazil 
ve finále Josefa Chludu, třetí místo si vítězstvím 
nad Petrem Vojtáškem zasloužil Bedřich Holík.
Přeborníkem Chropyně se již podruhé stal Mar-
tin Doseděl, druhé místo obsadil Jan Zapletal 
a třetí jeho bratr Věrek Zapletal.
Turnaje se zúčastnili i hráči z řad mládeže, kteří 
byli odměněni zvlášť, nejen medailí, ale také 
sladkostí.
Po vyhlášení výsledků, kdy všichni umístění 
obdrželi medaile a věcné ceny, si ještě někteří 
zahráli turnaj ve čtyřhrách.
Děkujeme všem účastníkům a divákům i městu 
Chropyně, pod jehož záštitou se turnaj konal, 
a těšíme se na příští ročník.             Stolní tenis

Turnaj „O přeborníka Chropyně“
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Atletický oddíl při TJ Chropyně organizoval 3. září náborové závody, 
kde si zájemci o atletiku hravou formou vyzkoušeli vybrané atletické 
disciplíny – skok do dálky, hod raketkou či míčkem a opičí dráhu. 

Dále 24. září proběhlo atletické odpoledne, kde si členové oddílu změ-
řili své síly ve skoku z místa, sprintu na 60 m nebo 100 m, podle věku, 
a nechyběl ani hod kriketovým míčkem. Oba tyto závody byly finančně 
podpořeny příspěvkem města Chropyně, za což představitelům města 
patří velké poděkování. 
Naše atletka Elena Fabišíková se probojovala na Čokoládové tretře v Pros-
tějově do finále v Ostravě. Její čas (osobní rekord) 56,46 sec na 300 m sice 
stačil na postup do Ostravy, kde si mohla zazávodit s těmi nejlepšími atlety 
z České republiky, ale medailové pozice neobhájila. Mohla se zde setkat 
mimo jiné s naší známou trojskokankou Šárkou Kašpárkovou. V Prostějově 
na Čokoládové tretře náš oddíl reprezentovalo dalších 10 atletů, ovšem 
medailová pozice se podařila pouze Eleně Fabišíkové.

Činnost oddílu atletiky

Soukromá inzerce
Prodám
 parabolu 80 s konvertorem na 2 družice, konzolu na parabolu pro 

montáž na zábradlí balkonu šířky 50 mm, satelitní přijímač k televizi 
a koaxiální kabel (cca 20 m). Vše funkční, vše za 1.500 Kč. Telefon: 
573 356 373.

reklama

V úterý 28. září vyjelo 7 našich atletů na biatlon do Zubří. Oddíl atletiky 
reprezentovali Ladislav Sedlařík, Ema Pavelová, Elena Fabišíková, Tereza 
Večerková, Aneta a Denisa Poláškovy a Sofie Majtánová. Pro naše členy 
to byla velká výzva a zkušenost, neboť je čekala celková trasa 1,2 km 
se 2 střelbami vleže. Přesto, že střelbu doposud netrénovali, tak v kate-
gorii 2012–2013 obsadil mezi chlapci bronzové místo Ladislav Sedlařík 

s časem 18 min 19 sec, v téže věkové kategorii mezi děvčaty obsadila 
Sofie Majtánová s časem 16 min 59 sec 4. místo, Elena Fabišíková 
v kategorii 2010–2011 obsadila 4. místo s časem 13 min 55 sec. Ostatní 
členové oddílu se umístili na 7. až 14. místě. 

Příští zasedání Zastupitelstva města Chropyně bude 

ve středu 5. prosince 2021 v 17:00 hod. v MKS Chropyně.

První říjnovou sobotu, 2. října, vyrazilo 11 členů oddílu do Pístovic, 
kde někteří získávali první zkušenosti na velkých závodech. Pístovická 
riviéra letos v jubilejním 60. ročníku hostila přes 300 závodníků, kteří 
si měřili své síly v terénním běhu. Na naše atlety čekala vzdálenost 
500 m lehce kopcovitým lesním terénem. Všichni tento závod zvládli 
bez zranění, ale ve velké konkurenci jsme obsadili nejlépe 9. místo 
a 10. místo. Všem zúčastněným atletům – Emě Pavelové, Amálii 
Paňákové, Anetě Poláškové, Eleně a Michaelu Mouralovým, Elišce 
a Janu Bajgarovým, Elen a Sofii Majtánovým, Lukáši Krejčímu a Ladislavu 
Sedlaříkovi – patří velké poděkování za vzornou reprezentaci oddílu.
Děkujeme také rodičům, kteří své děti na závody vozí a podporují 
ve sportu.                                                                             K. M.
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Tak jako všechny sporty, tak i nás se dotkla 
covidová pauza. Začali jsme trénovat hned, 
jak to bylo možné. Nejdříve po malých sku-
pinkách venku a později v tělocvičně.

Samozřejmě i nám během pauzy nějaké 
gymnastky odpadly, zato ty, co vydržely, 
se na tréninky moc těšily a poctivě dřely, aby 
se co nejdříve dostaly do formy. 
 
Jelikož se situace vyvíjela dobře, rozhodly 
jsme se uspořádat netradičně tradiční letní 
soustředění na téma Harry Potter. První čtyři 
dny jsme strávily v Prostějově. Gymnastická 
tělocvična, ve které tam trénujeme, je vybave-
na doskokovou jámou a velkou trampolínou. 
Ty nám v naší tělocvičně chybí. Potom jsme 
se přesunuly na tři dny do Chropyně, kde 
jsme začaly intenzivně pracovat na nácviku 
pohybové skladby.

Cesta chropyňských gymnastek 
za návratem do závodní fazony

reklama

Naše soustředění není jen o dřině v tělocvič-
ně, ale taky se bavíme. Jelikož jsme měli sou-
středění na téma Harry Potter, rozdělily jsme 
holky do čtyř gymnastických kolejí – Hvěz-
dovír, Přemetspár, Flikozel a Saltomor. Hrály 
jsme různé hry, za které koleje získávaly body. 
Celé soustředění jsme si moc užily a udělaly 
pořádný kus práce k návratu do formy.

Od září jsme už najely na „normální“ režim 
tréninků a začaly se připravovat na Příbramský 
pohár a MČR TeamGym v Olomouci. Podařilo 
se nám dát dohromady družstvo Junior II, které 
je seskládáno z původních Junior II, doplněno 
o bývalé Junior I, které již do této kategorie 
během pauzy „zestárlo“.

Příbramský pohár
V sobotu 23. 10. 2021 jsme natěšené vyrazily 
na závody v Příbrami. Byl to první závod 
po 23 měsících. Naposledy jsme závodily 
v listopadu 2019. Jely jsme si užít závodní 
atmosféru bez jakýchkoliv ambicí na medaile. 
Během týdne jsme se potýkaly se změnami 
v sestavě družstva. Postupně nám nemoc 

skolila část základního kádru družstva. Ještě 
v pátek jsme trénovaly různé řady na akrobacii 
a nevěděly, co nakonec v závodě půjde.

Vsadily jsme na jednodušší řady, ale čisté 
provedení a to se nám vyplatilo. Holky se ne-
nechaly dlouhou pauzou znervóznit a zajely 
pěknou akrobacii a trampolínu. I přes chyby 
v pohybové skladbě jsme obdržely třetí nejvyšší 
známku. S napětím jsme sledovaly ostatní týmy 
a začínaly postupně věřit, že náš návrat bude 
korunován nějakým kovem. Povedlo se!
Z Příbrami jsme si odvezly krásné stříbrné 
medaile.

Děkujeme městu Chropyně za finanční pod-
poru našeho gymnastického oddílu.

Mistrovství Evropy TEAMGYM 
Na jaře 2020 se mělo uskutečnit ME Team-
Gym v dánské Kodani. Vzhledem k situa-
ci okolo Covidu bylo přesunuto na říjen 
stejného roku a nakonec se Dánsko vzdalo 
organizování tohoto mistrovství a osud mist-
rovství byl nejistý. O pořadatelství se přihlásilo 
Portugalsko a ME se uskuteční na začátku 
prosince 2021.

Ve výběru české reprezentace z původních 
čtyř našich gymnastek zůstala jediná, Markéta 
Horáková, která je členkou družstva Senior.  

Od června probíhají intenzivně reprezentační 
srazy v Praze, které jsou časově, ale i finančně 
náročné pro každou členku reprezentace. 

Tímto velmi děkujeme městu Chropyně 
za finanční podporu.
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Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, ná-
sledující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

05.03.2022 - obřadní síň 
 

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků

Lucie Karásková

nar. 14.07.2021

Hugo Tománek

nar. 08.06.2021

Dominik Bajer

nar. 06.06.2021

Tomáš Volánek

nar. 07.03.2021

Laura Střalková

nar. 01.02.2021

Eliška Hořínková

nar. 17.03.2021

Leontýna Dusová

nar. 19.06.2021

Elen Brandejsová

nar. 04.06.2021

Veronika Mlčochová

nar. 23.07.2021

Berenika Majtánová

nar. 16.07.2021

Vítání nových občánků našeho města

Tony Vynnyk

Viktorie Šteflová

Marie Kovaříková

nar. 02.07.2021

nar. 09.04.2021

nar. 30.08.2021

Zde mohla být vaše inzerce. 
Cena od 375,10 Kč s DPH.

Pro více informací 
volejte redakci, nebo navštivte 

www.muchropyne.cz

Dana Kunčarová

Příchod nového človíčka 
je vždy radostnou událostí.

Blahopřejeme všem rodičům 
a přejeme jim hodně radosti 

a především trpělivosti 
při výchově svých potomků.

 
Mezi občany Chropyně 
byly v září a říjnu 2021 

přivítány tyto děti:
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Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v září
- Průměrná teplota v září dosáhla 15,9 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 11. září v 16:35 (27,2 °C).
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 30. září ve 23:55 

(3,8 °C). 
- Nejteplejším dnem bylo 16. září s maximální průměrnou teplotou 

20,3 °C. 
- Nejchladnějším dnem bylo 20. září s minimální průměrnou 

teplotou 11,0 °C. 
- Srážky padaly během pouhých 8 dnů, celkem napadlo 23,6 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 17. září (11,0 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili celkem po dobu 187,2 hodin.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

Bez Vás, maminko a tatínku, 
se nám těžko životem kráčí. 

Při vzpomínce na Vás se nám slzy do očí tlačí. 
Nestihli jsme Vám naposledy sbohem dát, 
za vše, co jste pro nás udělali, poděkovat. 

Bolest v srdcích zůstává, zná ji jen ten, 
kdo Vás miloval a s Vámi žil. 

V těchto dnech vzpomínáme 3. smutné výročí 
úmrtí paní 

 Margity Dragonové 

a 6. smutné výročí úmrtí 
pana 

 Františka Dragona. 

Syn František, dcera Alena s rodinami.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Společenská kronika 
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Společenská kronika 

Jak tiše žil,
tak tiše odešel,

skromný ve svém životě,
tichý ve svých bolestech.

Dne 25. října 2021 jsme si připomenuli 2. smut-
né výročí úmrtí pana 

                                 Františka Valoviče. 

S láskou a úctou vzpomínají a nikdy nezapomenou manželka Ale-
na, dcera Karla a syn František s rodinami, vnoučata, pravnoučata 
a ostatní příbuzenstvo. Děkujeme všem, kdo jste ho znali a měli 
rádi, za tichou vzpomínku.

Dny plynou jako tiché řeky proud,                                                                                     
jen bolest v srdci trvá a nedá za-
pomenout.                                                                     

Dne 1. listopadu 1975 uzavřeli 
manželství v obřadní síní v Chro-
pyni 

Marie Kolářová a Josef Salaj. 

Dne 1. listopadu 2021 tomu bylo 46 let. Marie, děkujeme 
Ti za ta prožitá společná dlouhá léta s Tebou. S láskou na Tebe 
vzpomínají Tvůj manžel Josef a syn Stanislav.

Před 16 lety nás 2. listopadu opustila 
naše drahá maminka, babička 
a prababička paní 

Bohumila Havlíková. 

S láskou na ni stále vzpomíná 
dcera s rodinou.

Nikdy nezapomeneme na toho, 
kdo nám moc schází.

Dne 5. listopadu 2021 si připomínáme 1. smut-
né výročí úmrtí pana 

 Antonína Středy. 

S láskou stále vzpomínají manželka, syn 
a dcera s rodinami. Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi.

Navždy se zavřela kniha Tvého života, 
zůstaly jenom krásné vzpomínky a prázdnota … 

Dne 29. října 2021 jsme vzpomenuli 
2. smutné výročí úmrtí paní 

Vojtěšky Pekárkové. 

Vzpomínají dcera s manželem, vnučka Andrea 
s rodinou a pravnuk Alexander.

V životě jsou chvíle, 
se kterými se člověk nikdy nesmíří.

Dne 7. listopadu 2021 vzpomeneme 15. smutné 
výročí úmrtí našeho tatínka, dědečka a pradě-
dečka pana 

Jana Ivana Šárika. 

Vzpomíná dcera Ivana s manželem a rodiny Mačkova a Hrabálková.

Kdo byl milován, není zapomenut.

Dne 5. listopadu 2021uplynul 
rok od chvíle, kdy odešel 
můj manžel, náš tatínek 
a dědeček pan 

 Ing. Josef Maršál. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
Za vzpomínku děkují manželka 
a děti s rodinami.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal, 
jen vzpomínky nám v srdci zanechal.

Dne 21. října 2021 jsme si připomněli 3. smutné 
výročí úmrtí mého manžela pana 

Stanislava Daňka. 

S láskou a úctou stále vzpomíná celá rodina.

Čas plyne a roky ubíhají, 
však na Vás krásné vzpomínky nám zůstávají. 

Utichly kroky i Váš hlas, 
ale obraz zůstává v nás. 

Každičká vzpomínka smutný je vzdech, 
navždy však zůstanete v srdcích nás všech.

Dne 24. října 2021 uplyne 15 let od chvíle, 
kdy od nás odešla naše maminka, babička 
a prababička paní 

Marie Šindlerová. 

Odešla za svým manželem, tatínkem, dědečkem 
a pradědečkem panem 

 Richardem Šindlerem, 

od jehož úmrtí uplyne 3. ledna 2022 již 20 let. 
S láskou stále vzpomíná dcera Marie, vnučky 
Ivana a Dana s rodinami.
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Společenská kronika 

Nikdy nezapomeneme na toho, 
koho máme rádi. 

Nikdy nezapomeneme na toho, 
který nám moc schází.

Dne 16. listopadu 2021 vzpomeneme 25. smut-
né výročí úmrtí našeho tatínka a dědečka pana 

                                Jana Krutila. 

S láskou stále vzpomínají syn Jan a syn Petr s rodinou i ostatní 
příbuzenstvo.

Čas rychle ubíhá, 
ale bolest v našich srdcích je stále stejně hluboká.

Dne 16. listopadu 2021 uplyne rok od chvíle, 
kdy zemřela maminka, dcera, 
vnučka, neteř paní 

 Michaela Šišková. 

Za tichou vzpomínku děkuje syn Bedřich 
i ostatní příbuzenstvo.

Roky plynou,
vzpomínky zůstávají.

Dne 24. listopadu 2021 si připomeneme 
40. smutné výročí úmrtí pana 

Hynka Bajera. 

S láskou a úctou vzpomínají manželka a dcery s rodinami.

Dne 27. listopadu 2021 vzpomeneme 5. smutné výročí 
úmrtí našeho kamaráda, bezva člověka, turisty, námořníka 
a velkého srandisty pana 

Oldřicha Caletky ml. 

Za celou rodinu, přátele, všechny kamarády s úctou 
bratranec Josef Caletka.

Hvězdy Ti nesvítí, slunce nehřeje, 
už se k nám nevrátíš, už není naděje. 
Prázdný je domov, smutno je v něm, 

cestička k hřbitovu zůstala jen.

Dne 29. listopadu 2021 uplyne první smutný 
rok od úmrtí mého manžela pana 

                               Ladislava Šimka. 

S láskou vzpomínají manželka, děti a vnoučata.

Hvězdy nesvítí, slunce nehřeje, 
už se k nám nevrátíš, už není naděje. 
Prázdný je domov, smutno je v něm, 

cestička k hřbitovu zůstala jen.

Dne 19. listopadu 2021 vzpo-
meneme 19. výročí úmrtí 
mého manžela, tatínka 

a dědečka pana 

 Františka Vymětala. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
Za tichou vzpomínku děkuje manželka, 
dcery s rodinami, syn Radek.

Čas plyne a vzpomínky zůstávají.

Dne 11. listopadu 2021 vzpomene 12. výročí 
úmrtí pana 

Zdeňka Modlitby. 

S láskou vzpomínají manželka a děti s rodinami.

Dny plynou jako tiché řeky proud,
jen bolest v srdci trvá a nedá zapomenout.

Dne 9. listopadu 2021 vzpomeneme 
2. výročí, kdy nás navždy opustila 
má manželka paní 

 Marie Salajová roz. Kolářová. 

S láskou na Tebe vzpomíná Tvůj 
manžel Josef a syn Stanislav. 
Stále to hodně bolí u srdce.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 10/2021 - 25. listopadu (vychází 10. prosince)
č. 01/2022 - 13. ledna (vychází 28. ledna)

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 21. října 2021 (číslo vychází 5. listopadu 2021)  
Uzávěrka příštího čísla: 25. listopadu 2021 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.
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Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně KURZ ENKAUSTIKY   
11.11. Relaxační kurz malování horkým voskem. Tento 

kurz je vhodný pro všechny bez ohledu na výtvarné 
schopnosti. Délka kurzu 2,5 hodiny. Více uvnitř 
Zpravodaje. Cena: 400 Kč.

 Kde: MKS,16:00

Chropyně KURZ VAZBA VÁNOČNÍCH VĚNCŮ
22.11. Ve dvouhodinovém kreativním kurzu se seznámíte 

se základy, tipy a trendy vánoční floristiky. V praxi 
si vyzkoušíte výrobu svého adventního věnce pod 
dohledem zkušené floristky Kateřiny Buksové. 
Na výběr budete mít spoustu floristického materiálu, 
dekorací a svíček, takže výzdobu si vytvoříte dle svého 
vlastního vkusu. Cena: 500 Kč.

 Kde: MKS, 17:00

Chropyně KURZ ZDOBENÍ DORTŮ 
5.–19.11. Kurz je určen pro začátečníky i pokročilé. Naučíte 

se jak nazdobit klasický dort, marcipánový nebo 
ovocný. Z každého kurzu si odnesete malý dort 
o průměru 13 cm. Cena: 1.500 Kč / za 3 lekce nebo 
533 Kč / za jednu lekci.

 Kde: MKS, 17:00–19:00

Chropyně JAK ZA STARÝCH ČASŮ NAŠICH BABIČEK
12.11.–17.12. Výstava v Městském kulturním středisku vrátí ná-

vštěvníky do historie Vánoc. Součástí výstavy budou 
netradiční vánoční věnce, tvořivá dílna. Vstupné 
zdarma. Více uvnitř Zpravodaje.

 Kde: MKS, 10:00–17:00

Chropyně  VÁNOČNÍ JARMARK
01.–17.12. Vánoční prodej cukroví, zabíjačky, baněk, perníků 

a ozdob. Vstupné zdarma. Více uvnitř Zpravodaje.
 Kde: MKS, 10:00 –17:00

Chropyně JEŽÍŠKOVA NEBESKÁ POŠTA
26.11. – 18.12. Pro děti bude opět tento rok u vánoční stromu 

postavena schránka na vánoční dopisy Ježíškovi. 
Každé dítko do Štědrého dne obdrží odpověď od 
samotného Ježíška. Vstupné zdarma.

 Kde: areál chropyňského zámku 

Chropyně ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 
27.11. Tradiční vánoční program plný hudby, vystoupení. 

Vstupné zdarma. Více uvnitř Zpravodaje.
 Kde: areál chropyňského zámku

Chropyně VÁNOČNÍ ÚSMĚVY ZDEŇKA TROŠKY 
30.11. Známý český režisér Zdeněk Troška vypráví nejen 

o filmech, které všichni známe, ale i o jídle a dietách, 
žrádle a dobrotách ve všech podobách, tedy i v té vá-
noční podobě! Jak vznikl takový dříve nenáviděný, 
dnes milovaný vánoční králík na smetaně nebo kapr 
na křenu, diváci uslyší v tomto pořadu! Vstupné: 
v předprodeji 200 Kč / 250 Kč na místě. Rezervace 
na tel.: 601 508 981.

 Kde: Club Hell Chropyně (Masarykova 14), 
 19:00

Kroměříž ČOKOLÁDOVÝ TRH
11.–12.11. Přijďte ochutnat fantastickou čokoládu! Agentura 

ChrisEvents Vás srdečně zve do Kroměříže. Akce 
je jedinečnou událostí pro všechny milovníky čoko-
lády a cukrovinek, kteří mají chuť se pobavit, skvěle 
si pochutnat a případně se i přiučit vaření s čokolá-
dou. Více na www.vystavistekromeriz.cz.

 Kde: Výstaviště Kroměříž
 
Kroměříž ANDĚLSKÉ VÁNOCE
11.–12.12. Dopřejeme Vám slavnostní atmosféru při setkání 

s přáteli, možnost popovídat si, koupit si dárek, 
sednout si s hrnečkem svařeného vína a zamyslet 
se nad tím, zda doopravdy chceme prožít Vánoce 
ve spěchu a nervozitě, nebo v klidu a pohodě. 
Vstupné: 100 Kč (základní), 80 Kč (důchodci, ZTP), 
zdarma (děti do 150 cm a držitelé ZTP/P).

 Kde: Výstaviště Kroměříž, 9:00–17:00 

Hulín ČERNOBYL – SPÍCÍ PEKLO
16.11. Katastrofa jaderné elektrárny v Černobylu ovlivnila 

svět. Nic není jako dříve. S následky se potýkáme do-
dnes a ještě dlouhých 22 tisíc let budeme. Jak to vše 
proběhlo, co se stalo po výbuchu, jak to vypadá dnes 
v zakázané zóně a příběhy lidí, kteří neměli žít, nebo 
naopak si na sklonku života vybrali zakázanou zónu 
jako svůj domov. Včera i dnes, fakta i příběhy. Vydá-
me se do města duchů Pripjať, ale i do okolí poznat, 
jak vypadá místo po více jak 33 letech od havárie. 
Přednášejícím bude Tomáš Kubeš. Pro účast je nutná 
rezervace na e-mailu knihovnahulin@mkchulin.cz 
nebo na tel. čísle 725 006 07. Vstupné dobrovolné.

 Kde: Městská knihovna Hulín, 17:00
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